
Protokół Nr XXI /2012 

z Sesji Rady Powiatu  w Nowym Mieście Lubawskim  

w dniu 29 marca 2012r. 

 

XXI Sesja czwartej kadencji Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim odbyła się  

29 marca 2012r. w sali sesyjnej Urzędu Miasta przy ul. Rynek 1. Ogłoszenie o sesji stanowi 

załącznik nr 1.  

Przed sesją złożono gratulacje paniom - Jolancie Szulc i Ewie Dembek, laureatkom wyróżnień w 

plebiscytach Międzynarodowego Forum Kobiet oraz Stowarzyszenia „Forum kobiet”.  Pani Ewa 

Dembek otrzymała tytuł i statuetkę Kobiety Sukcesu Warmii i Mazur 2012, natomiast pani Jolanta 

Szulc zdobyła otrzymała statuetkę „Kobieta z Charakterem”. Radni podziękowali również za pracę 

panu Markowi Lamparskiemu, który od 1 kwietnia 2012r. przestaje pełnić funkcję Dyrektora 

Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej.     

Ad. 1  

Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu 

Obrady rozpoczęły się o godz. 1000, a zakończyły ok. godz. 1300. Obrady otworzyła  

i prowadziła Przewodnicząca Rady Powiatu Zofia Andrzejewska. 

Przewodnicząca przywitała wszystkich obecnych na sesji. W sesji uczestniczyli: 

- radni Rady Powiatu (lista obecności stanowi załącznik nr 2), 

- Sekretarz Powiatu – Ewa Kalisz - Górzkowska,  

- Skarbnik Powiatu - Halina Bartkowska,  

- Radca Prawny – Maciej Sikorski, 

- redaktor „Kuriera Iławskiego”,   

- kierownicy jednostek organizacyjnych powiatu, pracownicy Starostwa Powiatowego (lista w 

załączniku nr 3) 

 

Ad. 2  

Stwierdzenie quorum 

Na podstawie listy obecności Przewodnicząca stwierdziła, że aktualnie w sesji uczestniczy 13 

radnych, co stanowi quorum, przy którym Rada może obradować i podejmować prawomocne 

uchwały. Nieobecny był Wicestarosta Marcin Buliński i radna Danuta Mazurkiewicz. Spóźnili się 

radni: Stanisław Czajka i Marek Ząbkiewicz. 
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Ad. 3 

Powołanie Sekretarza obrad 

Przewodnicząca zaproponowała, aby Sekretarzem obrad był p. Wacław Jabłoński. Przewodnicząca 

zapytała czy radny wyraża zgodę na pełnienie funkcji Sekretarza obrad. Radny Jabłoński wyraził 

zgodę. Przewodnicząca zapytała, kto z radnych jest za przyjęciem kandydatury radnego na 

sekretarza obrad. W głosowaniu wzięło udział 13 radnych. Wszyscy radni głosowali „za”. 

Ad. 4 

Przyjęcie porządku obrad 

Przewodnicząca poinformowała, że radni otrzymali porządek obrad w materiałach sesyjnych 

(załącznik nr 4). Wpłynął wniosek Zarządu o jego rozszerzenie. Przewodnicząca odczytała 

wniosek (załącznik nr 5).  

Zapytała kto z radnych głosuje za jego przyjęciem. Głosowało 13 radnych. Wniosek przyjęto 

jednogłośnie. 

Przewodnicząca przedstawiła porządek obrad po zmianach:    

1. Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu. 
2. Stwierdzenie quorum. 
3. Powołanie Sekretarza obrad. 
4. Przyjęcie porządku obrad. 
5. Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu.   
6. Sprawozdanie z prac Zarządu. 
7. Wnioski, interpelacje i zapytania radnych. 
8. Roczne sprawozdania z działalności: 

a) Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim, 

b) Powiatowego Urzędu Pracy w Nowym Mieście Lubawskim, 

c) Domu Dziecka w Pacółtowie, 

d) Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim. 

9. Przerwa 
10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w Nowym 

Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 
XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 
XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 
sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał 
zmieniających: XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania 
przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie nowomiejskim na 
lata 2012 - 2017.  
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13. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Specjalistycznego programu profilaktycznego w 
zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych  
w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w powiecie 
nowomiejskim na lata 2012-2017. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z 
odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia 
opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej. 

15. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki 
Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sieci publicznych szkół ponadgimnazjalnych na 
terenie Powiatu Nowomiejskiego. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa Powiatowego 
w Nowym Mieście Lubawskim. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego Warmińsko – 
Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 
Grunwaldzkiej 3. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 
nieruchomości niezabudowanych będących własnością Powiatu Nowomiejskiego, 
położonych w Nowym Mieście Lubawskim. 

20. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych w 
Tylicach. 

20 a. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  planu  finansowego zadań powiatu, realizowanych 
ze środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2012.  
21. Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych. 
22. Sprawy różne. 
23. Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Powiatu. 

 

Na salę obrad weszli radni Czajka i Ząbkiewicz. 

Przystąpiono do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad sesji. Głosowało 15 radnych, 

porządek obrad przyjęto jednogłośnie. 

Przewodnicząca poinformowała, że przed przystąpieniem do realizacji porządku obrad młodzież z 

Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach chciałaby przedstawić prezentację multimedialną na 

temat kampanii „Drugie życie”. 

/prezentacja stanowi załącznik nr 6/ 

Ad. 5 

Przyjęcie protokołu z XX Sesji Rady Powiatu 

Przewodnicząca poinformowała, że sekretarzem obrad XX Sesji był radny Adam Głowacki. 

Przewodnicząca poprosiła radnego o zabranie głosu. 

Radny Głowacki poinformował, że zapoznał się z protokołem. Protokół został sporządzony zgodnie z  

przebiegiem obrad sesji. Radny nie wnosi do niego uwag i wnioskuje o jego przyjęcie. 

Przewodnicząca zapytała, kto z radnych głosuje za przyjęciem protokołu nr XX/2012. Głosowało 15 

radnych, wszyscy głosowali za przyjęciem protokołu. 
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Ad. 6  

Sprawozdanie z prac Zarządu 

Sprawozdanie z prac Zarządu IV kadencji w okresie od 2 do 28 marca 2012r. stanowi załącznik nr 

7. W materiałach sesyjnych radni otrzymali protokoły z posiedzeń Zarządu w dniach 13 i 28 lutego 

oraz 2 marca 2012r.  

Przewodnicząca poprosiła p. Starostę o krótką informację na temat tego, co się wydarzyło poza 

pracami Zarządu.  

Starosta poinformowała, że na przedsesyjnym posiedzeniu Zarządu omawiano sprawy finansowe. 

Zapoznano się również ze sprawozdaniem z realizacji Strategii Rozwiązywania Problemów 

Społecznych. Podjęto uchwały w sprawie najmu pomieszczeń m.in. dla Warmińsko – Mazurskiej 

Izby Rolniczej, Niepublicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej „Fiołek”, Niepublicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej „Eskulap” z/s w Lidzbarku. Zatwierdzono aneks do arkusza organizacji roku 

szkolnego 2011/2012 Zespołu Szkół Rolniczych w Czachówkach. Podjęto uchwałę w sprawie 

rozwiązania umowy z panem Markiem Lamparskim o zarządzanie SP ZOZ. Zapoznano się z 

pismem Dyrektora Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie Grzegorza Januszewskiego w sprawie 

przyjęcia nowej pensjonariuszki. Przyjęto roczne sprawozdanie finansowe TPD Oddział Miejski w 

Nowym Mieście Lubawskim. Podjęto uchwałę w sprawie upoważnienia członków zarządu do 

składania oświadczeń woli i dokonywania czynności prawnych polegających na zaciąganiu kredytu 

i pożyczek, udzielaniu poręczeń i gwarancji oraz emisji papierów wartościowych. 

Ponadto, w okresie sesyjnym przedstawiciele powiatu uczestniczyli w wielu spotkaniach i 

imprezach: 

- 3.03 – otwarcie nowego pawilonu w Regionalnym Centrum Kształcenia Ustawicznego w 

Brodnicy, spotkanie z p. Marią Sokoll na temat dofinansowania termomodernizacji budynku 

Starostwa przy ul. Grunwaldzkiej 3, 

- 7.03 - Gala Plebiscytu „Kobieta Sukcesu Warmii i Mazur”, 

- 8.03 - Gala Plebiscytu „Kobieta z charakterem”, 

- 9.03 - posiedzenie Wojewódzkiej Rady ds. Osób Niepełnosprawnych, 

- 10.03 – pożegnanie p. Arnolda Gladischa, ze Stowarzyszenia Wellenbrecher, które zajmuje się 

pomocą trudnej młodzieży 

- 12.03 – Sesja Rady Gminy w Kurzętniku, spotkanie z przedstawicielem Stowarzyszenia 

Wellenbrecher w sprawie współpracy na rzecz pomocy rodzinom, 

- 14.03 – konferencja na temat źródeł finansowania projektów, 
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- 15.03 – rozstrzygnięcie konkursu plastycznego poświęconego straży pożarnej, spotkanie z 

naczelnikami Starostwa na którym podsumowano rok 2011 (sprawozdanie z przeglądu zarządzania, 

wyniki audytu).  

- 16.03 – spotkanie w Nadleśnictwie Brodnica na temat ochrony przeciwpożarowej, posiedzenie 

Komisji Rolnictwa Rady Powiatu 

- 17.03 – dzień zawodoznawczy w Zespole Szkół Mrocznie, spotkanie kapituły Gali 

Przedsiębiorczości, spotkanie podsumowujące tegoroczną Galę Sportu, 

- 22-24.03 – konferencja Polsko – Niemieckiej Współpracy Młodzieży na temat projektów 

międzynarodowych, 

- 25.03 - Gala „Najlepszy z najlepszych”  

- 26.03 - spotkanie za Dyrektorem DPS w Grodzicznie, posiedzenie Rady Społecznej SP ZOZ, 

- 27.03 – spotkanie z firmą „Marathon Oil” w sprawie gazu łupkowego, 

- 28.03 – spotkanie z dyrektorem Wojewódzkiej Biblioteki Pedagogicznej na temat ewentualnego 

przejęcia przez powiat  biblioteki w Nowym Mieście, 

-29.03 czyli dziś odbywa się otwarcie boiska Orlik w Kurzętniku (uczestniczy p. Andrzej Korecki). 

Przewodnicząca zapytała czy radni mają pytania do sprawozdania z prac Zarządu.  

Radni nie zadali pytań. 

Na salę obrad wszedł Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Grodzicznie Grzegorz Januszewski. 

Ad. 7 

Wnioski, interpelacje i zapytania radnych 

Radny Tomasz Szczepański zapytał o wynik rozmów z samorządem miasta na temat ewentualnej 

sprzedaży budynku po Zespole szkół Zawodowych w Nowym Mieście.  

Starosta odpowiedziała, że Burmistrz Miasta był zainteresowany obiektem. Budynek obejrzała 

nawet Komisja Oświaty Rady Miasta. Wstępnie wiadomo, że jest opór ze strony radnych wobec 

planów Burmistrza odnośnie zakupu budynku. Wystosowano oficjalne pismo do UM z prośbą o 

przedstawienie decyzji w tej sprawie. Jeżeli przyjdzie odpowiedź, że samorząd miasta nie jest 

zainteresowany kupnem, niezwłocznie przystąpi się do procedur przetargowych.  

Radny Romuald Koszewski, korzystając z obecności gości, poinformował, że dziś o godz. 16 w sali 

MCK odbędzie się spotkanie Społecznego Komitetu Rozbudowy Szpitala. Nastąpi podsumowanie 

roku 2011. Radny zaprosił na spotkanie wszystkich zainteresowanych. 

Starosta poinformowała, że skonsultowano się z gminami w sprawie organizacji większych imprez 

w okresie letnim. W oparciu o informacje z gmin i powiatu, opracowano specjalny folder. Starosta 

wyjaśniła, że jeżeli nie ma w nim informacji z niektórych gmin, oznacza to, że takiej informacji nie 
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udostępniono. Niedługo odbędzie się również spotkanie z właścicielami gospodarstw 

agroturystycznych. Następnie rozdano folder radnym.     

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze jakieś zapytania czy wnioski. Radni nie zgłosili 

więcej pytań ani wniosków. 

Ad. 8 

Roczne sprawozdania z działalności 

a) Powiatowe Centrum Pomocy Rodzinie w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 8. Dyrektor PCPR Urszula Łydzińska szczegółowo omówiła 

sprawozdanie.  

Przewodnicząca poprosiła o zadawanie pytań. 

Radny Czajka powiedział, że w mediach słyszał, że w związku z problemami dotyczącym rodzin 

zastępczych, dąży się do tego, aby coraz mniej dzieci trafiało do rodzin, a więcej do placówek 

zorganizowanych (domów dziecka, rodzinnych domów dziecka).  

P. Łydzińska poinformowała, że od stycznia br. obowiązuje ustawa wspieraniu rodziny i systemie 

pieczy zastępczej gdzie jest mowa o rodzinnej pieczy zastępczej (rodziny spokrewnione, 

niezawodowe, zawodowe i rodzinne domy dziecka) oraz instytucjonalnej pieczy zastępczej 

(placówki opiekuńczo – wychowawcze, regionalne placówki terapeutyczno – opiekuńcze, ośrodki 

preadopcyjne). W ustawie jest zapis, że dzieci powinny przebywać na terenie swojego powiatu.  

Związek Powiatów Polskich bardzo to oprotestował. Jeśli dzieci miałyby wrócić do naszego 

powiatu, nie ma dla nich rodzin. Posiłkujemy się rodzinami w innych powiatach. U nas, mimo 

szerokiej akcji promocyjnej, poprzez parafie, sołtysów, idea rodzicielstwa zastępczego nie rozwija 

się. W ustawie jest też zapis, że dzieci do 7 roku życia nie powinny być umieszczane w 

placówkach. Informacji o której wspomniał radny, że dzieci mają być w pieczy instytucjonalnej, p. 

Łydzińska nie posiada. 

Radny Czajka powiedział, że właśnie mu chodziło o problem umieszczania dzieci na terenie 

powiatów, z których dzieci pochodzą. Powiaty mają z tym problem i przeciwko temu protestują. 

Przewodnicząca stwierdziła, że protest jest słuszny. Jeżeli jakiś powiat ma rodziny chętne do opieki 

nad dziećmi, to czemu nie umieszczać w nich dzieci. Niektóre przepisy są po prostu nieżyciowe. 

Radni nie mieli innych pytań. 

Z sali obrad wyszedł radny Andrzejewski. 

b) Powiatowy Urząd Pracy w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 9.  

Dyrektor Powiatowego Urzędu Pracy Tadeusz Ławicki omówił sprawozdanie. Odniósł się także do 

sytuacji na rynku pracy w tym roku.  Poinformował, że w marcu 2012r. nastąpił spadek liczby 
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bezrobotnych. Jeżeli chodzi o środki z Funduszu Pracy, ich ilość ma być zbliżona do roku 2011. Na 

razie nie wpłynęła jeszcze ostateczna decyzja. P. Ławicki dodał, że w ciągu jedenastu lat tj. od 

2000r., na wypłatę zasiłków przeznaczono 106.048 tys. zł., na formy aktywne wydatkowano  

58.514 tys. zł. 

Przewodnicząca powiedziała, że na posiedzeniu Komisji Rolnictwa podniesiono problem stażystów 

w biurze powiatowym ARiMR. Przewodnicząca zapytała czy rzeczywiście jest taka trudna sytuacja 

jeżeli chodzi o staże. 

P. Ławicki powiedział, że Agencja nie zachowała terminów. Ogłoszenie o naborze na staże 

widniało na stronie BIP 5 dni. Nie jest prawdą, że było dostępne tylko jeden dzień. Wszyscy 

zainteresowani złożyli wnioski i nie zgłaszali problemów. W tej chwili sporządzany jest wniosek o 

kolejne środki na staże. Środki mają być dostępne w maju. Jeżeli ARiMR złoży wniosek, na pewno 

otrzyma stażystę. 

Przewodnicząca zapytała czy przewiduje się jakieś inne środki na aktywne formy walki z 

bezrobociem. 

P. Ławicki odpowiedział, że nasz powiat jako jeden z niewielu będzie brał udział w pilotażowym 

programie na lata 2012 – 2014 „Twoja kariera – twój wybór”. Na rok 2012 ma być do podziału 20 

mln zł. Program ma być adresowany do osób młodych, ale szczegóły nie są na razie znane. 

Przewodniczący Komisji Rolnictwa Adam Głowacki poinformował, że Agencja da robie radę. 

Rolnicy będą obsługiwaniu tak jak do tej pory, dokumenty będą kserowane itd. Biuro postara się w 

terminie złożyć wniosek o stażystę. Jeżeli chodzi o poprzednią sprawę, trzeba pamiętać, że biuro 

podlega pod Oddział w Olsztynie. Wniosek z Nowego Miasta został wysłany w terminie, ale 

prawdopodobnie ktoś wyżej „zawalił”.  

Radna Sejmiku Jolanta Szulc powiedziała, że istotnie środki jakie w ostatnich latach otrzymuje PUP 

są niższe niż w latach ubiegłych. Są to w zasadzie środki tylko na łagodzenie skutków bezrobocia, 

ale należy pamiętać o tym, że środki spływające w ramach RPO, PROW, Kapitału Ludzkiego, są 

dużym wsparciem i też łagodzą bezrobocie. Wiele zależy od aktywności mieszkańców powiatu jak 

te środki pozyskują. Na pewno tworzy się wiele nowych miejsc pracy, co będzie skutkowało 

zmniejszeniem bezrobocia w województwie w kolejnych latach.  

Starosta poinformowała, że środki na aktywne formy są najmądrzej wykorzystanymi środkami. Gro 

osób, które założyło działalność gospodarczą, kontynuuje ją. 

Przewodnicząca zapytała czy taka forma walki z bezrobociem jak roboty publiczne jest 

realizowana. 

P. Ławicki odpowiedział, że w bardzo ograniczonym stopniu. Do dyspozycji było tylko 130 tys. zł., 

co dało 2,3 miejsca pracy na gminę.  
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Radni nie mieli więcej pytań.  

 

 

  

c) Dom Dziecka w Pacółtowie 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 10.  

Dyrektor Domu Dziecka w Pacółtowie Małgorzata Wojnarowicz szczegółowo omówiła 

sprawozdanie. 

Przewodnicząca zapytała czy w placówce przebywają też dzieci z pełnych rodzin. 

P. Wojnarowicz odpowiedziała, że wszystkie dzieci mają rodziców, tylko 7 osób to półsieroty. Nie 

ma naturalnych sierot. I niestety rodzice robią wszystko, żeby dzieci nie odzyskiwać z placówki.     

Radni nie mieli więcej pytań. 

d) Powiatowy Środowiskowy Dom Samopomocy w Nowym Mieście Lubawskim 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 11.  

Kierownik Powiatowego Środowiskowego Domu Samopomocy Krzysztof Piechocki 

poinformował, że radni otrzymali szczegółowe sprawozdanie z działalności jednostki w ubiegłym 

roku. P. Piechocki zaproponował, że chętnie odpowie na wszystkie pytania, a teraz skupi się na 

najważniejszych problemach jednostki. Wyraził żal, że w sesji nie uczestniczy Burmistrz Miasta. 

Byłaby okazja po raz kolejny zaprosić p. Burmistrza i radnych miejskich do odwiedzenia placówki. 

Niestety do tej pory nie skorzystali oni z zaproszenia, a sytuacja jednostki jest w dużej mierze 

zależna od decyzji samorządu miasta. W kwietniu 2010r. wygasła umowa na dzierżawę budynku w 

którym mieści się dom za symboliczną złotówkę. Kolejna umowa została podpisana tylko na okres 

3 lat. Kwota dzierżawy wyniosła ponad 2 tys. zł. Dzięki staraniom p. Starosty udało się ją 

zmniejszyć do 1.000 zł. Taka stawka będzie obowiązywać do czerwca tego roku. Za dwa miesiące 

problem wróci. Dla skromnego budżetu jednostki kwota 2.000 zł. jest ogromna. Budżet jednostki 

jest w znacznym stopniu obciążony kosztami użytkowania samochodu do dowozu uczestników. 

Koszty paliwa w ciągu roku wzrosły o ponad 1.000 zł. Rosną też koszty remontów, mimo, że 

pojazd ma zaledwie 2 lata. Dotacje od Wojewody są sukcesywnie zmniejszane. Konieczne było 

poczynienie oszczędności na etatach – z jedną osobą rozwiązano umowę, drugiej zmniejszono etat 

o połowę, kolejnej zmniejszono etat do ¾. Obiekt placówki powinien być standaryzowany. Chodzi 

o przystosowanie go dla osób niepełnosprawnych. Większy problem stanowi też metraż. Taki 

metraż jaki jest, wystarcza na 25 osoby. Obecnie uczestników jest 33 plus jedna osoba w formie 

klubowej. Czas na rozwiązanie tego problemu jest do 2014r. Z drugiej strony, jeżeli liczba 

uczestników ma wynieść 25 osób, to nie uda się finansowo utrzymać placówki. Ośrodek miałby 
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szansę na pozyskanie środków zewnętrznych, nawet na modernizację, ale warunkiem jest 

uregulowanie sytuacji z dzierżawą budynku. Musi być zapewniona ciągłość funkcjonowania 

jednostki w budynku. P. Piechocki chciałby, aby radni miejscy odwiedzili placówkę i zobaczyli na 

miejscu jaki jest problem. W trakcie rozmowy na ten temat, Dyrektor Wydziału Polityki Społecznej 

Urzędu Wojewódzkiego wyraziła zdziwienie, że urzędy nie mogą dogadać się w kwestii dzierżawy. 

Nieuregulowana sprawa dzierżawy uniemożliwia pozyskanie pieniędzy na standaryzację. Podczas 

ostatniego spotkania w placówce, rodzice uczestników wyrażali obawy do dalszego istnienia domu.  

Starosta powiedziała, że nie wie co się wydarzyło w poprzedniej kadencji, że umowę na korzystanie 

z symbolicznej złotówki zmieniono na umowę dzierżawy. W obecnej kadencji podjęto starania w 

celu zmniejszenia kwoty dzierżawy, ale nie udało się zejść poniżej kwoty 1.000 zł. Można 

zrozumieć radnych miejskich, bo jest to ich troska o budżet miasta. Starosta powiedziała, że kiedy 

będzie obecna na sesji Rady Miasta, zaprosi radnych do odwiedzenia placówki.  

P. Piechocki powiedział, że z dotacji która powinna iść na różne formy pomocy, terapii 

uczestników, trzeba płacić dzierżawę i to jest przykre. Osób potrzebujących jest wiele, zarówno w 

mieście jak i na wsi. Dla wielu z nich ośrodek przy ul. Korczaka to całe życie.  

Przewodnicząca powiedziała, że trzeba też zrozumieć samorząd miasta, że walczy o dochody do 

budżetu. W powiecie też były kiedyś pomieszczenia za które płaciło się zmniejszone opłaty, a teraz 

jest naliczany czynsz. 

P. Piechocki powiedział, że ostatecznie niech będzie naliczony czynsz, ale żeby umowa była 

podpisana na dłuższy czas, żeby można było coś planować. 

Radny Czajka powiedział, że wcześniejsza umowa na symboliczną złotówkę obowiązywała 10 lat. 

Kiedy wygasła i podjęte były starania o jej przedłużenie, spotkało się to z  oporem ze strony Urzędu 

Miasta. Argumentowano to tym, że Urząd potrzebuje budynku dla Miejskiego Ośrodka Pomocy 

Społecznej. Była także kontrola w UM, podczas której wytknięto urzędowi, że dzierżawi budynek 

za przysłowiową złotówkę, że nie pozyskuje takich dochodów jakie powinien. Kwota 2.000 zł. była 

ustalona zgodnie ze stawkami za dzierżawę jakie obowiązują na terenie miasta. Jeżeli jest to 

placówka, która służy osobom dotkniętym przez los, dotowana i utrzymywana przez Wojewodę, 

może trzeba podjąć starania, żeby Wojewoda wykupił budynek. Drugim źródłem pozyskania 

pieniędzy jest PFRON w Warszawie. 

P. Szulc powiedziała, że dotację przekazuje de facto Urząd Marszałkowski. Wyraziła wątpliwość 

czy w ciągu roku w budżecie województwa znalazłyby się środki na ten cel. Jeżeli chodzi o 

fundusze z PFRON, to są środki na likwidację barier, budowę i rozbudowę obiektów, szyby 

windowe. Ale tu też trzeba się ubiegać o środki w odpowiednim terminie. 

Przewodnicząca powiedziała, że nie zaszkodzi w tej sprawie wystosować pisma. 
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Radny Czajka powiedział, że w tak poważnych sprawach nie wysyła się pism, tylko jedzie się 

osobiście załatwiać pieniądze.   

Starosta powiedziała, że w rozmowach z p. Burmistrzem podkreślano fakt, że w remont budynku 

przy ul. Korczaka zainwestowano niemałe pieniądze – 178 tys. zł.  

Radny Czajka dodał, że na samym początku, kiedy przeniesiono tam PCPR, trzeba było wykonać 

remont kapitalny, więc na pewno ta kwota jest większa, raczej 700 tys. zł., a nie 178 tys. zł. 

Przewodnicząca powiedziała, że na razie trzeba podjąć starania o przedłużenie dzierżawy na 

dłuższy okres i potem zastanawiać się co dalej. Mówi się też o tym, że w przyszłości domy dziecka 

przestaną istnieć, więc w przyszłości powiat zyska dodatkowy, większy budynek. 

Radny Czajka powiedział, że jeżeli jakieś zmiany miałyby nastąpić w domu dziecka, to nie powinna 

być to całkowita likwidacja, tylko utworzenie dwóch rodzinnych domów dziecka. Na pewno nie 

uda się wszystkich dzieci umieścić w rodzinach biologicznych czy zastępczych. 

P. Piechocki powiedział, że do 2014r. musi być zakończona standaryzacja. Trzeba podjąć działania 

w celu spełnienia wymogów. Na zakończenie podziękował p. Staroście, p. Łydzińskiej oraz p. 

Januszewskiemu za pomoc jaką placówka od nich otrzymuje. 

Przewodnicząca powiedziała, że na pewno nikt nie będzie chciał na siłę likwidować domu dziecka, 

ale zmiany w przepisach do tego zmierzają. W tej chwili Rada i tak ma związane ręce, bo budżet na 

razie nie pozwala na żadne ruchy. Trzeba spłacać kredyty, które zaciągali poprzednicy. Nie były to 

kredyty złe, bo były brane na inwestycje. Każdy samorząd ma podobne problemy. 

Starosta powiedziała, że należy wyraźnie powiedzieć, że nikt nie planuje likwidacji domu dziecka, 

ale jeżeli zmniejszy się ilość dzieci, być może trzeba będzie pomyśleć o podziale budynku.  

Radny Czajka odniósł się do wypowiedzi p. Przewodniczącej. Podkreślił, że inwestycji wykonane 

przez 12 lat istnienia powiatu nie są dla niego ujmą. Inwestycje były potrzebne. Poprzedni Zarząd 

odchodził zostawiając nadwyżkę w wysokości 2,5 mln zł.  

Przewodnicząca powiedziała, że te pieniądze już były zaplanowane na określone cele, a w budżecie 

była dziura. 

Następnie ogłosiła przerwę w obradach.  

Ad. 9 
Przerwa 

Przewodnicząca wznowiła obrady po przerwie. 

Po przerwie oprócz radnych, Sekretarza oraz Skarbnika Powiatu i Radcy Prawnego obecni byli: 

Urszula Łydzińska, Krzysztof Grześkiewicz, Jolanta Haska i redaktor „Kuriera Iławskiego”. 

Ad. 10  
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Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XVI/130/2011 Rady Powiatu w 

Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Nowomiejskiego na lata 2012-2037 oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/158/2012 z dnia 25.01.2012r. , XX/171/2012 z dnia 2.03.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Następnie zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. 

Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/182/2012 (załącznik nr 12) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany w planie dochodów i wydatków w uchwale Nr 

XVI/131/2011 Rady Powiatu w Nowym Mieście Lubawskim z dnia 15 grudnia 2011r. w 

sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Nowomiejskiego na 2012r. oraz uchwał zmieniających: 

XVIII/159/2012 z dnia 25.01.2012r., XX/172/2012 z dnia 2.03.2012r. 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie 

zgłosił. 

Z sali obrad wyszedł radny Ząbkiewicz. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 13 radnych. Uchwałę nr XXI/183/2012 (załącznik nr 13) 

podjęto jednogłośnie. 

Na salę obrad wszedł radny Ząbkiewicz 

Ad. 12 

Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Powiatowego programu przeciwdziałania 

przemocy w rodzinie oraz ochrony ofiar przemocy w rodzinie w powiecie nowomiejskim na 

lata 2012 - 2017 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radny Szczepański zapytał czy istnieje „niebieski pokój”, jeśli tak, to gdzie się znajduje. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że „niebieski pokój” istnieje w Powiatowym Centrum Pomocy 

Rodzinie od 2006r. Wykorzystywany jest przez policję, prokuraturę i poradnię psychologiczno – 

pedagogiczną. Jest wymóg, aby dzieci nie były przesłuchiwane w sądzie i do tego służy właśnie 

„niebieski pokój”. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/184/2012 (załącznik nr 14) 

podjęto jednogłośnie. 
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Ad. 13 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Specjalistycznego programu profilaktycznego w 

zakresie promowania i wdrożenia prawidłowych metod wychowawczych  

w stosunku do dzieci w rodzinach zagrożonych przemocą w rodzinie w powiecie 

nowomiejskim na lata 2012-2017 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie 

zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/185/2012 (załącznik nr 15) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 14 

Podjęcie uchwały w sprawie warunków umorzenia w całości lub w części, łącznie z 

odsetkami, odroczenia terminu płatności, rozłożenia na raty lub odstępowania od ustalenia 

opłaty za pobyt dziecka w pieczy zastępczej 

Przewodnicząca zapytała czy ma odczytywać cały projekt uchwały. Radni jednogłośnie stwierdzili, 

że nie ma potrzeby odczytywania projektu uchwały.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/186/2012 (załącznik nr 16) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 15 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Statutu Samodzielnego Publicznego Zakładu 

Opieki Zdrowotnej w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie 

zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/187/2012 (załącznik nr 17) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 16 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia planu sieci publicznych szkół 

ponadgimnazjalnych na terenie Powiatu Nowomiejskiego 
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Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz załącznikiem. Zapytała czy ktoś ma pytania do 

uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/188/2012 (załącznik nr 18) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 17 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Regulaminu Organizacyjnego Starostwa 

Powiatowego w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  

Starosta poinformowała, że zmiana Regulaminu związana jest ze zmianą godzin pracy Starostwa. 

Urząd będzie czynny przez wszystkie dni tygodnia od godz. 715 do godz. 1515.    

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/189/2012 (załącznik nr 19) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 18 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na najem lokalu użytkowego Warmińsko 

– Mazurskiej Agencji Rozwoju Regionalnego w Nowym Mieście Lubawskim przy ul. 

Grunwaldzkiej 3 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały. Nikt się nie 

zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/190/2012 (załącznik nr 20) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 19 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu 

nieruchomości niezabudowanych będących własnością Powiatu Nowomiejskiego, położonych 

w Nowym Mieście Lubawskim 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały. Zapytała czy ktoś ma pytania do uchwały.  

Radny Jan Czapliński zapytał czy cała działka jest sprzedawana czy zostanie jakiś kawałek. 

Starosta odpowiedziała, że cała działka jest sprzedawana. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XXI/191/2012 (załącznik nr 

21) głosowało 13 radnych, jeden radny wstrzymał się od głosu.  
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Ad. 20 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla poszkodowanych w 
Tylicach 
 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały wraz z uzasadnieniem. Zapytała czy ktoś ma pytania do 

uchwały.  

Radny Grzegorz Dembek powiedział, że jest zwolennikiem udzielania wsparcia finansowego, ale 

czy w każdej sytuacji? W gminie Biskupiec były ostatnio duże pożary i nie udzielano pogorzelcom 

wsparcia finansowego. 

Przewodnicząca zapytała czy osoby te składały wnioski. 

Radny odpowiedział, że nie. Pożary w gminie Biskupiec były duże, ludzie zostali bez dachu nad 

głową. Radny zapytał czy można pogorzelcom powiedzieć, że powinni składać wnioski. 

Starosta odpowiedziała, że jest to trudny temat. Jeżeli każdy poszkodowany będzie występował o 

pomoc, w końcu zabraknie środków. Do tej pory starano się udzielać pomocy w sytuacjach, kiedy 

ktoś tracił dach nad głową. W przypadku omawianym na dzisiejszej sesji, rolnik stracił materiał 

siewny, maszyny rolnicze uległy zniszczeniu. Z tego względu kwota jest niższa niż do tej pory 

przyznawano. Na pewno środków tych nie planowano w budżecie, trzeba je poszukać. 

Radny Dembek powiedział, że jeżeli pożarowi ulega budynek mieszkalny i ktoś traci środki do 

życia, to inna sytuacja. Tu spaliła się stodoła. 

Radny Czajka powiedział, że kwota wsparcia jest mała w stosunku do potrzeb. Fakt, że jeżeli ktoś 

nie złoży wniosku, nie można tematu rozpatrywać. Ale niedawno w Lipinkach miał miejsce pożar 

budynku mieszkalnego i pogorzelcom powinno się pomóc. 

Radny Głowacki powiedział, że poszkodowany w pożarze w Tylicach stracił wszystko co miał do 

pracy w niewielkim gospodarstwie (materiał siewny, nawozy) Z gospodarstwa utrzymywała się cala 

rodzina. Radny wnioskował o udzielenie wsparcia.        

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Za uchwałą nr XXI/192/2012 (załącznik nr 

22) głosowało 13 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu. 

Ad. 20 a  

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia  planu  finansowego zadań powiatu, realizowanych ze 

środków Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych w roku 2012 

Przewodnicząca odczytała projekt uchwały.  
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P. Łydzińska poinformowała, że pismo o przyznaniu środków wpłynęło późno. W związku z  tym, 

że na środki czekają WTZ-y, wpłynęło także dużo środków o dofinansowanie z PFRON, jest 

prośba, aby Rada dodatkowo rozpatrzyła projekt uchwały. W tym roku zwiększono środki o ponad 

400 tys. zł. w stosunku do budżetu ubiegłego roku. Można będzie zrealizować dużo więcej 

wniosków, co powinno satysfakcjonować osoby niepełnosprawne.  

Przewodnicząca zapytała czy można jeszcze składać wnioski. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że tak. 

Przewodnicząca powiedziała, że związek inwalidów organizuje w kwietniu spotkanie na terenie 

gminy Kurzętnik. Czy jest możliwość, aby związek otrzymał dofinansowanie. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że jeżeli chodzi o tego typu zadania, wnioski o dofinansowanie muszą 

być składane do 30 listopada poprzedniego roku. Reguluje to rozporządzenie. Związek może 

składać wniosek na przyszły rok.    

Radny Szczepański zapytał o kwotę dla WTZ-ów. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że jest to ta sama kwota, co w ubiegłym roku. Określa ją PFRON 

zgodnie z algorytmem. 

Radny Tuchalski zapytał jakie warunki należy spełnić żeby otrzymać dofinansowanie. 

P. Łydzińska odpowiedziała, że trzeba mieć orzeczenie o niepełnosprawności. Trzeba wypełnić 

wniosek i załączyć do niego zaświadczenie lekarskie. Jeżeli z niepełnosprawnym ma jechać 

opiekun, to też musi potwierdzić lekarz, że jest taka potrzeba. Wnioski rozpatruje komisja.  

Przewodnicząca zapytała czy ktoś ma jeszcze pytania do uchwały. Nikt się nie zgłosił. 

Przystąpiono do głosowania. Głosowało 14 radnych. Uchwałę nr XXI/193/2012 (załącznik nr 23) 

podjęto jednogłośnie. 

Ad. 21 

Odpowiedzi na wnioski i zapytania radnych 

Przewodnicząca powiedziała, że odpowiedzi na wnioski udzielano na bieżąco. 

Ad. 22 

Sprawy różne 

Radny Czajka poprosił, aby uwzględnić wniosek w sprawie udzielenia pomocy pogorzelcom z 

Lipinek. 

Przewodnicząca odpowiedziała, że zainteresowane osoby muszą złożyć wniosek i potwierdzić musi 

straż pożarna. 

Radny Szczepański powiedział, że kiedy parę lat temu był pożar w gminie Grodziczno, spalił się 

budynek w którym mieszkały 3 rodziny. Na każdą z rodzin przypadła kwota 500 zł. Jedna z rodzin 
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odmówiła pomocy, ponieważ uznała tę kwotę za śmieszną. Zatem trzeba do tego podchodzić z 

ostrożnie.  

Radny Dembek powiedział, że w Lipinkach najbardziej poszkodowana jest rodzina, która ma 

kilkoro dzieci, w tym dzieci niepełnosprawne.   

Przewodnicząca zapytała czy ktoś chce jeszcze zabrać głos. 

P. Skarbnik powiedziała, że zbliża się okres rozliczania z budżetu za 2011r. Radni otrzymali 

stosowne materiały. Do 30 maja Zarząd ma obowiązek przedłożenia sprawozdania finansowego. 

Do 30 czerwca Rada powinna podjąć uchwały w sprawie absolutorium. P. Skarbnik powiedziała, że 

na pewno uda jej się przygotować sprawozdanie finansowe szybciej. Zapytała czy jest możliwe, 

żeby przyjęcie sprawozdania nastąpiło w maju.  

Rada zaakceptowała propozycję. 

Radny Czapliński powiedział, że niepokoi go sprawa sprzedaży gruntu przy ul. Działyńskich. 

Radny zapytał czy sprzedaż nastąpi w drodze przetargu nieograniczonego, czy istnieje możliwość, 

że w tym miejscu nie będzie już parkingu? 

P. Haska odpowiedziała, że tak. 

Radny  Czapliński powiedział, że jako członek poprzedniego Zarządu, był pomysłodawcą 

uporządkowania tego terenu. Radny stwierdził, że nie wyobraża sobie, żeby w tym miejscu nie było 

parkingu. 

Starosta powiedziała, że przejęciem parkingu był zainteresowany Burmistrz Miasta.    

Radny  Czapliński powiedział, że w przetargu powinny być pewne ograniczenia. 

Starosta stwierdziła, że wolą Zarządu jest sprzedać nieruchomość dobrze. 

Radny  Czapliński odparł, że nie znaczy to też dobrze dla społeczeństwa. W tym miejscu na pewno 

powstanie problem z miejscami parkingowymi.  

Starosta powiedziała, że po likwidacji kotłowni przy ul. Grunwaldzkiej zwolni się miejsce na kilka 

miejsc parkingowych. 

Radny Czapliński zapytał co na to biuro ARiMR. 

Radny Głowacki powiedział, że wartość gruntu przewyższa wartość budynku, który zajmuje biuro 

ARiMR, więc na pewno Agencja tego terenu nie kupi. 

Radny Czapliński powiedział, że kiedy teren był nieuporządkowany, nikt się nim nie interesował. 

Kiedy go uporządkowano, utwardzono (poniesiono koszty 20-30 tys. zł.) i powstał parking, to teren 

stał się atrakcyjny. W tym miejscu powstanie kolejny punkt handlowy, a miejsc parkingowych 

nadal będzie mało. Należy rozważyć czy nie warto uzyskać niższej ceny za nieruchomość i nie 

pozbawiać mieszkańców miejsc do parkowania. 

Radny Tuchalski powiedział, że powiat nie ma korzyści z parkingu, za to potrzebuje dochodów.  
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Starosta powiedziała, że nie ma przeszkód, żeby teren zakupił Urząd Miasta.  

Przewodnicząca powiedziała, że uchwałę należy przesłać do Burmistrza z zapytaniem czy nie 

wyraża chęci zakupu.     

Następnie zapytała czy ktoś chce zabrać głos. Nikt się nie zgłosił. 

Przewodnicząca przypomniała, że do 30 kwietnia należy składać oświadczenia majątkowe. 

Ad. 23 

 Zakończenie obrad XXI Sesji Rady Powiatu 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodnicząca zamknęła obrady XXI Sesji Rady Powiatu.    

 

 

       Protokół sporządziła:       Przewodnicząca Rady Powiatu 

 

        Anna Andrzejczak                 Zofia Andrzejewska 


